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Sammanträde Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning 
Plats och tid Sammanträdesrum Varvet, kl. 09:30-11:47  
  
Ledamöter Ann-Charlott Gustafsson (UP) ordförande 

Stefan Skoglund (S) 

Anneli Högberg (S) 

Robert Wendel (S) 

Gösta Dahlberg (M) 

Anna-Lena Heydar (S) 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 
Övriga Malin Norman Tf Förvaltningschef Socialtjänsten 

Maria Jacobsson Förvaltningschef Samhällsbyggnad 

Annica Ryman Förvaltningschef Kultur och fritid 

Sandra Jägesten, Socialt ansvarig samordnare 

Therese Forsberg, Utvecklare 

Lena Ekman, Trafikingenjör 

Ellinor Olsson-Andersson, Administratör 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 1   

Upprop och val av justerare 

Sammanfattning 

Ordförande hälsar välkommen och upprop förrättas. 

 

 

Beslut 

 Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

att utse Bo Simonsson till justerare. 
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§ 2   

Information från förvatningschefer 

Sammanfattning 

Sammanfattning 

Malin Norman, presenterar sig. 

Malin tillträdde som Tf förvaltningschef för Socialtjänsten 1 december. 

Hon började sin yrkesbana inom äldreomsorgen efter gymnasiet, sedan har hon jobbat 

som socionom och socialsekreterare inom barn och unga. 

Började jobba som enhetschef 2015 på Tjörn och har även jobbat som chef jobb i östra 

Göteborg. 

2017 började Malin jobba i Uddevalla kommun inom missbruksvården som chef. 

Hon berättar att det är mycket som händer inom socialförvaltningen. Det gjordes en stor 

undersökning 2022 om hur man jobbar med handläggning och stöd inom 

äldreomsorgen, man såg att man jobbade olika beroende på handläggare och man har nu 

jobbat på att alla ska jobba på samma sätt. 

Inom missbruksvården har man jobbat för att kunna ha vård på hemmaplan och inte 

behöva placera externt. 

Inom psykiatrin behöver vi utöka platser på hemmaplan. 

Inom Barn och unga har personalen varit utsatta för mycket hot i sin handläggning. 

Externa placeringar stack vi iväg och man har jobbat för att minska detta. 

Fråga från rådet, vi blir fler äldre, hur jobbar man med att få personal framöver? 

Malin svara att man bland annat får kolla så att det är rätt insats mot personen, mer 

digitaliserat, att man kan använda sig av personer som är outbildade som kan göra de 

uppgifter som man inte behöver en vårdutbildning för till exempel, bädda sängen, 

promenader. 

 

Maria Jacobsson Förvaltningschef samhällsbyggnad presenterar sig 

Maria har nu jobbat i 4 år som chef för Samhällsbyggnadsförvaltningen i Uddevalla 

kommun. 

Tidigare har hon varit förvaltningschef i bland annat Alingsås, Göteborg och 

Stenungssund. 

Maria berättar lite om de olika avdelningar som hör till samhällsbyggnad, det är: 

Ekonomi och administration som mer är en stödenhet till förvaltningen 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts §2 

Samhällsutveckling dit har det nu flyttat några funktioner som tidigare har legat på 

kommunledningskontoret exempelvis lokalförsörjning, infrastruktur, översiktsplanering 

Gata, park och fastighet 

Måltid och lokalvård 

 

Fråga från rådet var bostadsanpassnings ärenden ligger? De ligger på samhällsbyggnad, 

på myndighetsavdelningen och det fungerar bra idag, där kan avdelningen gata, park 

och fastighet snabbt hjälpa till om det behövs en snabb åtgärd, inom fastighet finns en 

enhet som jobbar mycket åt kommunens vårdboenden. 

 

 

Annica Ryman Förvaltningschef kultur och fritid presenterar sig 

Annica har nu jobbat i 3 år som chef, kommer innan från Jönköping. 

Har innan detta jobbat 20 år inom företagshälsovård. 

Det som händer i stort på kultur och fritid nu är arbetet med Kulturstråket, flytt av 

biblioteket. Kulturskolans lokaler ska ses över och rusta upp och se över hur 

kulturskolan även kan finnas runt om i kommunen. 

Fråga från rådet om kulturskolan, den är inte direkt tillgänglig? Annica svarar att 

tillgängligheten är bland annat något man kollar över. 

Det har varit tal på att bygga hiss utanpå byggnaden, men det verkar inte aktuellt längre 

säger rådet. 

Annica svara att man ska ka göras omtag på den frågan för att se var man kan landa i 

detta. 

 

Fråga från kommunala rådet för funktionsnedsatt: Är förstudie för biblioteket tillgänglig 

att ta del av? Annica svarar att det är den inte ännu, man håller på att ta fram material 

och det är en fråga som borde bli aktuell för rådet att ta del av.  

 

Beslut 

 Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

att notera informationen 
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§ 3 

Information om avvikelserapporter inom socialtjänsten 

Sammanfattning 

Sandra Jägesten, Socialt ansvarig samordnare och Therese Forsberg, utredare 

informerar om avvikelserapporter inom socialtjänsten. 

Vad är en avvikelse och vad är dess syfte? 

En avvikelse är någonting som avviker från det som är avtalat eller uppgjort, avviker 

från generellt hållna normer och värderingar 

Syfte är att genom avvikelsehantering kvalitetssäkra verksamheten. 

Viktigt att försöka ändra kulturen från att anmäla person till att rapportera händelse. 

Olika typer av avvikelser 

Rapport utifrån vilket lagrum; Hälso och sjukvårdslagen, Socialtjänstlagen och Lag om 

stöd och service till vissa funktionshindrade. 

Mas och Mar hanterar Hälso och sjukvårdslagen, vård skada och Lex Maria. 

Vi hanterar Socialtjänstlagen, annan avvikelse och Lex Sarah. 

Totalt 113 rapporter om Lex Sarah under 2023. Av dem har 14 anmälts till IVO. 

Fråga från rådet om det kommit några beslut från IVO ännu på de ärende som anmälts? 

Det har kommit svar gällande de flesta. 

Till stor del har IVO varit nöjda med utredningen som gjorts och åtgärdsplanen men 

några har de behövt komplettera. 

Fråga från rådet om vad som händer med de 99 rapporter som inte gick till IVO? De 

kollar man såklart på också, kollar över rutiner och pratar med personal, verksamheten 

skall åtgärda och enhetschef är ansvarig för att detta görs och efter 4 månader gör man 

en kontroll  att åtgärden har gjorts och ibland kollar man upp det fler gånger. 

 

Det är en femgradig skala man använder sig av när man gör bedömning om ett ärende 

ska till IVO. 

Ärenden angående barn brukar per automatik bli en IVO anmälan. 

 

Flytt av korttidsboende till Rosenhäll, personal signalerade om brister och detta 

skickades till IVO. 

Stölder går sällan till IVO, men man gör såklart åtgärder. 
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Forts §3 

Hemtjänst samt vård och omsorgsboenden 

Totalt har 4666 avvikelser rapporterats under 2023, det har ökat sen 2022 men det ser 

man positivt på för det betyder att man vågar prata om det och göra något åt det. Man 

nu kan göra avvikelse rapporten digitalt vilket underlättar för personalen, man får inte 

vara anonym när man gör dessa rapporter 

 

Hemtjänsten hade 1370 rapporter som bestod av 724 st. rapporter om fall, 422 st. 

läkemedelsavvikelser, 24 st. Lex Sarah rapporter och 153 st. rapporter om annan 

avvikelse 

 

Vård och omsorgsboenden hade 2598 rapporter 

Av dessa är det 1614 rapporter om fall, 592 rapporter om läkemedelsavvikelser, 39 st. 

Lex Sarah och 153 rapporter om annan avvikelse. 

 

Vad menas med annan avvikelse? Det kan vara brister i planering, ej tillräckligt med 

personal osv 

Fråga från rådet, om någon inte tar medicinen som medicinrobotten ger, är det en 

avvikelse? Svaret är att det är en avvikelse och att det skall rapporteras. 

LSS, boende samt stöd och service 

Gruppbostad, servicebostad och korttidsboende hade 252 

Av dessa var 29 st.  rapporter om fall, 79 läkemedelsavvikelser, 28 Lex Sara och 106 

annan avvikelse.  detta, kulturen är att man fortsatt håller det inom gruppen. 

Stöd och service, daglig verksamhet, kontaktperson, avlösning hade 52 rapporter som 

var 16 rapporter om fall, 1 Lex Sarah och 34 annan avvikelse 

Man kan tycka att det borde vara fler rapporter inom den här verksamheten och det har 

man signalerat. Ingen verksamhet är perfekt; orsaker till att det inte är så många 

rapporter kan vara att personalen kanske inte prioriterar 

 

Personalen gör dessa avvikelse rapporter, vill man som brukare och anhörig rapportera 

får man tala med enhetschef men man kan inte göra en Lex Sarah själv 

 

Kontaktcenter har statistik på de externa klagomålen. 

 

Uppföljning i verksamheten 
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Forts §3 

Skillnad i uppföljning och tillsyn. Tillsyn sker av IVO- socialtjänsten jobbar med 

uppföljning. 

Uppföljning innebär att man arbetar tillsammans med verksamheten vid eventuella 

brister som behöver åtgärdas. 

 

Exempel från verksamheten; 

Ett stort arbete skedde under hösten 2022 med biståndsenheten då kön till vård och 

omsorgsboendena var lång- Man tittade på grunden till bedömning, administrativa 

processer, handläggningsprocesser och samverkan med andra. Flera parallella 

förändringar skedde. 

Jämför med vecka 52 2022 och vecka 52 2023 har antalet i kön minskat från 63 

personer till 16 personer. Arbete har genomförts tillsammans med handläggare, chefer 

och SAS. 

 

Fråga från rådet om hur många anmälningar som kommer från anhöriga till IVO, det 

kan Therese och Sandra inte svara på. 

 

Synpunkt från rådet om att när någon ringer upp för att erbjuda en plats på ett o vård 

och omsorgsboende så ska man vara vänlig och inte låta hotfull om personen inte vill ha 

platsen. Sandra och Therese tar med sig detta till biståndsenheten. 

Olika typer av uppföljning och kontroll 

Intern kontroll, dels gemensamma punkter, dels egna för Socialtjänsten. Övergripande 

nivå. 

Vi har förvaltningsövergripande uppföljning, löpande utifrån avvikelser, på 

verksamheternas initiativ, i år är det två teman; rättssäkerhet samt utevistelse, utöver 

verksamhetsbesök av SAS, MAS och MAR. 

Egenkontroll; verksamhetens egen uppföljning 

IVO gör tillsyner och om de har kritik hanterar vi det. 

 

 

Beslut 

 Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

att notera informationen 
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§ 4   

Föregående mötesprotokoll 

Sammanfattning 

Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 5 Dnr KS/2024:19 

Ärendebalanslista för kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 

Sammanfattning 

1. Hur går det med upphandlingen angående fiber på våra boenden? 2024-01-15: 

Malin Norman återkommer i frågan. Frågan står kvar på ärende balanslistan. 

 

2. Vad händer med oanmälda kontroller i verksamheten?  Svara 2024–01-15Frågan 

kommer att lyftas i socialnämnden, hur man ska jobba med detta, de största 

bekymren har varit på de mindre boende, förslaget ska tas sen i rådet. Frågan 

väcktes för ett år sedan, Frågan står kvar på ärendebalanslistan. 

 

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-12-19 

 

Beslut 

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att efter revidering lägga listan till handlingarna 
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§ 6 

Information om hur Uddevalla kommun ställer sig till företag 

som vill hyra ut elsparkcyklar. 

Sammanfattning 

Lena Ekman, trafikingenjör Gata och park, samhällsbyggnad informerar 

Elsparkcyklar för uthyrning, hur ser Uddevalla kommun på det? 

Uddevalla kommun har blivit kontaktade av några företag som vill etablera Det finns 

för och nackdelar med det här och frågan är om Uddevalla kommun vill upplåta mark 

för det här eller vill vi inte att de etablerar sig i kommunen. Ärendet kommer att tas upp 

i Samhällsbyggnadsnämnden den 23 januari 2024 och därför är Lena här för att 

informera och ta del av rådets synpunkter. 

Fördelar med uthyrning av elsparcykel 

Öka möjligheten för mikromobilitet 

Enkelt för användarna 

Kompletterar kollektivtrafiken 

Erbjuder ny bekväm tjänst för kortare resor inom staden 

Minska avståndet mellan stadsdelar 

Attraktiv stad? 

 

Nackdelar med uthyrning av elsparcykel 

Trafiksäkerhet för användare 

Trafiksäkerhet för medtrafikanter 

Felparkerade cyklar, det kan upplevas stökigt, är i vägen för personer med 

funktionshinder, är i vägen för kommunens driftarbete. 

Ökat arbete för kommunen, införandefasen, städning, upprättande av parkeringsplatser 

Oattraktiv stad? 

Fakta 

Enligt Trafiklagstiftning är en elsparkcykel att jämföra med cykel, den ska köras på 

samma sätt som andra cyklar. Det innebär att du kan köra på cykelvägar och i viss 

utsträckning även på bilvägar. den får inte parkeras på gång och cykelbanor. 

Du får inte skjutsa någon på en elsparkcykel 

Om den som kör är under 15 år krävs hjälm. 

Olyckor med elsparkcykel har ökat i Sverige. 
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Forts §6 

Elsparkcykel som går fortare än 20 km/timme, eller har en effekt på över 250 watt, klass 

den som en moped med alla regler som hör till mopeder. 

 

En elsparkcykelresa är i medeltal 1,5–2 km och varar i ca 8–10 min. 

Kostnad för enkelresa är 10–12 kr i upplåsning + 2,90–3,50 kr/minut 

 

Begränsa trafik 

Med hjälp av så kallad geofencing kan företagen begränsa trafiken. 

Man kan begränsa hastighet inom utpekade områden till exempel gågata 

Man kan hindra helt att man kör inom utpekade områden till exempel Kungsgatan 

Man kan hindra att elsparkcykeln lämnas inom vissa områden till exempel nära 

vattendrag, i park eller på kyrkogård. 

 

Erfarenhet från andra kommuner och dess invånare. 

Klagomål på felparkerade elsparkcyklar 

Negativ mediabild 

Man önskar parkeringsfria och körfria zoner, tvingande parkeringsplatser, att det är mer 

uppstyrt 

Man upplever att upphämtningen av elsparkcyklar som inte fungerar eller är 

felparkerade sker undermåligt, elsparkcyklarna står för länge. 

 

Vad ersätter elsparkcykeln? 

Bil, kollektivtrafik, cykel, gång och cykel/mopedpool. Det är alltså till största delen 

andra hållbara färdmedel som ersätts och till stor del gång och cykel. 

 

Hur har andra kommuner gjort? 

Trollhättan inför så kallad hybrid-modell med tvingande parkering i stadskärnan och 

centrum och mer frilyftande utanför centrum där tillgången till cykelställ är sämre. 

Tuffare krav som innebär att efterlevnad av villkor vad gäller flytt av felparkerade 

elsparkcyklar säkerställs genom rutin för inspektion med tillhörande avgift vid 
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forts§6 

 

anmärkning, avgiften är enligt avtal mellan företag och kommun 500 kr per 

elsparkcykel. Detta gör man för att skärpa kraven så att företag tar sitt ansvar att flytta 

felparkerade elsparkcyklar 

 

Det som ska tas upp till nämnden är två alternativ 

Alternativ 1 

Ge förvaltningen i uppdrag att ta fram överenskommelse/avsiktsförklaring med ett 

prövoår 

Ta fram villkorsbilaga för markupplåtelse 

Ta fram platser där företaget får ställa ut cyklarna 

Se över områden där resa inte får avslutas, där hastighet ska vara låg och där man inte 

får köra alls 

Använd befintlig taxa under prövoår och ta fram taxa med avgift elsparkcykel 2025 

Se 2024 som ett prövoår. Fortsätta omvärldsbevaka, följa utvecklingen i andra 

kommuner och utvärdera hösten 2024. 

 

Alternativ 2  

Beslut att inte tillåta elsparkcykeluthyrning genom avsiktsförklaring eller 

överenskommelse för ett införande av elsparkcykel uthyrning. 

 

Synpunkter från rådet: 

Vad är det för räckvidd på en elsparkcykel, när de tar slut ställs de på fel och olämpliga 

ställen och det försvårar mycket för synskadade att ta sig fram.  

Vem tar ansvarar för om någon går och ramlar på dem och skadar sig? 

Även dem som kör är med om mycket olyckor.  

 

Beslut 

 Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att ställa sig negativt till uthyrning av elsparkcyklar,  utifrån de risker som finns och hur 

erfarenheten ser ut i andra kommuner. 

 


